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Ve Velkých Bílovicích, Mikulově, Znojmě a Bzenci 15. dubna 2024  

 

 

 

 

 

Vážený pane hejtmane, 

 

     obracíme se na Vás jako na politika reprezentujícího výrazně největší vinařský kraj v České 

republice. V posledním roce čelí náš obor nemálo výzvám a hrozba v podobě zamýšleného 

zavedení nenulové sazby spotřební daně stavu domácího vinařství a vinohradnictví vůbec 

nepomáhá. 

 

     Předně si dovolíme zopakovat a zdůraznit, že celý tento úmysl je ve skutečnosti nefér 

výjimkou z eurounijních předpisů, která by nás v evropském prostoru necitlivým a v podstatě 

špatným politickým rozhodnutím vystavila nerovné konkurenci. O to více tento záměr 

nechápeme u liberální a proevropské vlády. 

 

     Náš obor se musí vypořádat s poklesem spotřeby tuzemských vín, a to již třetím rokem po 

sobě. Vždy k deseti procentům meziročně. Naplňuje se také negativní prognóza s propadem 

vinic a rostoucími výměrami těch neobdělaných. Jen v letošním roce klučíme na 1600 ha. 

Několik vinařství je na prodej v nabídkách realitních kanceláří, ale bez zájemců. Další z našich 

kolegů zvažují činnost ukončit. Počátkem letošního roku ukončil činnost jediný spolek 

šlechtitelů u nás. Rozhodnutí nepokračovat padlo také u největšího producenta sazenic 

v republice. To vše jako důsledek panující nejistoty.   

 

     Vše naznačuje neutěšenou situaci našeho oboru. Jsme přesvědčeni, že nezanedbatelnou a 

negativní roli sehrávají právě ti vládní představitelé, kteří nesystémovou a nekompetentní 

„debatou“ k problematice spotřební daně na tichá vína funkční obor paralyzují, poškozují. 

Bagatelizace a ignorace podstatného má pro nás fatální následky. Nelze plánovat investice, 

rozvoj ani predikovat vývoj obchodu. Obor se stává nepředpokládatelným, a to bohužel i díky 

chování některých politiků. 

 

     Proto se s plnou vážností ozýváme dříve, než bude pozdě a žádáme Vás, abyste se ozval i 

Vy. Veřejně a společně s námi. 

     



     Žádáme Vás,  

• abyste podpořil iniciativu „Pozor křehké“, protože takovým náš obor ve skutečnosti je 

a s Vaší pomocí to jistě můžeme veřejnosti říct zřetelněji 

• abyste neprodleně apeloval na ministra financí Zbyňka Stanjuru, aby upustil od 

nesystémových úvah na zavedení spotřební daně na tichá vína a napomohl tak ke 

stabilizaci poměrů v našem oboru 

• abyste nám pomohl iniciovat v politickém prostoru tolik potřebnou a legitimní debatu 

o budoucnosti a pozicování oboru v evropském měřítku 

     Vážený pane hejtmane, věříme ve Vaši otevřenou podporu, dovolíme si říct, našim 
společným zájmům. A jsme připraveni k detailní a pohotové koordinaci dalších kroků. 
 
Za vinařství a vinařské spolky všech moravských vinařských podoblastí v jednotném zájmu 
 
 
 
Ing. Marek Špalek, vinaři VOC Znojmo, z. s.  
za znojemsko 
 
 
 
 
 
Ing. Petr Marcinčák, BA, předseda, Vinaři Mikulovské vinařské podoblasti, z.s.  
za mikulovsko 
 
 
 
 
 
 
Ing. František Zapletal, předseda Velkobílovičtí vinaři, spolek  
za velkopavlovicko 
 
 
 
 
 
Ing. Leona Šebestová, předsedkyně, Sdružení vinařů slovácké podoblasti, z. s.  
za slovácko 
 
 
 
 
Ing. Lubomír Tichý, předseda, Dunajovské kopce, spolek vinařů  
za iniciativu POZOR KŘEHKÉ 
 


